
 

Rezolucja Nr 79/CIV/10 

Rada Miasta Krakowa 

zebrana na sesji w dniu 23 czerwca 2010 r. 

uchwala niniejszą 

REZOLUCJĘ 

Do Ministra Obrony Narodowej 

w sprawie przywrócenia w Krakowie od 2011 roku Festiwalu Orkiestr Wojskowych. 

Ministerstwo Obrony Narodowej od 2009 roku, w ramach szukania oszczędności, skreśliło 

Festiwal Orkiestr Wojskowych z kalendarza imprez kulturalnych. Zdaniem wielu, brak Festiwalu 

w Krakowie, jest wielką stratą dla naszego Miasta i dla licznej rzeszy miłośników tego typu 

muzyki. 

Muzyka wojskowa miała i nadal ma znaczące miejsce w ogólnie pojętej kulturze muzycznej. 

Zawsze stanowiła nieodłączny atrybut wojska. Zespoły muzyczne towarzyszyły armiom od czasów 

starożytnych do dnia dzisiejszego. 

Zmieniał się jedynie ich skład instrumentalny i poziom wykonawczy wraz z ogólnym 

rozwojem muzyki i zespołów muzycznych. Bardzo dużą rolę odegrały orkiestry wojskowe 

w historii Polski. Rolę muzyki wojskowej doceniał marszałek Józef Piłsudski, który powołał do 

życia w 1930 roku Wojskową Szkołę Muzyczną w Katowicach. Piękna tradycja kształcenia 

muzyków wojskowych – przerwana w 1939 roku w wyniku wojny – została podjęta ponownie 

w 1960 roku. Bez orkiestry trudno sobie dzisiaj wyobrazić Wojsko Polskie. 

W Krakowie do 2008 roku przez 18 lat był organizowany Festiwal Orkiestr Wojskowych, 

Pokaz Musztry Paradnej, Parada Orkiestr, Wielki Koncert Galowy były wielkim wydarzeniem dla 

muzyków i naszego miasta. Udział w Festiwalach Orkiestr Wojskowych jest dla muzyków okazją 

do zaprezentowania własnych osiągnięć oraz poznawania dorobku innych artystów w mundurach. 

Festiwal Orkiestr Wojskowych jest to święto żołnierskiej kultury i sztuki. Organizowany 

w Krakowie Festiwal był okazją, by w jednym miejscu zobaczyć rodzime orkiestry, a także 

orkiestry wojskowe z innych krajów. Defilady orkiestr ulicami Starego Miasta co roku przyciągały 

duże rzesze widzów. Festiwal był uważany za największe wojskowe muzyczne wydarzenie 

plenerowe w Europie. 

Rada Miasta Krakowa, zwraca się do Pana Ministra z wnioskiem /apelem/ o ponowne 

przywrócenie w Krakowie od 2011 roku Festiwalu Orkiestr Wojskowych. 

Wiceprzewodniczący Rady 

Stanisław RACHWAŁ 


